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Spørgsmål 313 
Ministeren bedes redegøre for, hvorfor EU ikke har gennemført den undersøgelse af kræftfremkal-
dende effekter hos hårfarveprodukter, som blev vedtaget i 2002. 
 
Svar 
I 2002 blev EU’s hårfarvestrategi vedtaget. Som opfølgning på den vedtagne strategi enedes med-
lemslandene i april 2003 om et detaljeret program for evalueringen af hårfarver. Strategien omfatter 
alle hårfarvetyper og pålægger industrien at levere sikkerhedsdokumentation for de stoffer, som de 
fortsat ønsker at anvende. Strategien består af 4 trin, som bl.a. indebærer, at industrien senest juli 
2005 skulle levere dokumentation vedrørende de enkelte stoffers effekter. Status er, at der ud af i 
alt 318 hårfarvestoffer er udpeget 201 stoffer, som industrien ikke ønsker at anvende fremover. Lidt 
over halvdelen er blevet forbudt eller er undervejs med et forbud, mens resten er under overvejelse 
til forbud.  
 
Industrien har leveret dokumentation for 115 af de 117 stoffer, som de fortsat ønsker at anvende. 
De resterende 2 afventes. Den videnskabelige komité er i gang med at vurdere det omfattende ma-
teriale, og efterfølgende indstilles stofferne løbende til regulering. Forslag til regulering af 12 af stof-
ferne gennemgår i øjeblikket Kommissionens offentlige høring.  
 
Det må således konstateres, at strategien vedrørende de kræftfremkaldende effekter for hårfarve-
stoffer er undervejs til at blive gennemført. 
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